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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 16. september 2021 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 16. september 2021 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a Studienævnsformanden 

1. Studienævnsformanden orienterede nærmere om ændret 

dispensationspraksis i forbindelse med ophævelse af restriktioner: Sygdom 

med Covid-19 håndteres som al anden sygdom.  

 

2. Formanden orienterede herefter om SDU Valg 2021 den 24.-25. 

november 2021 med frist for kandidatopstilling den 10. november 2021. Der 

er valg til både valggruppe I og III i studienævnet. Formanden oplyste i den 

forbindelse, at hun ikke selv stiller op, da hun tiltræder stillingen som 

viceinstitutleder på Institut for Virksomhedsledelse under Det 

Samfundsvidenskabelige Fakultet. Formanden anmodede næstformand 

Emil Nøhr Andresen om at sørge for at der bliver indsendt valglister på 

kandidater til valggruppe III.   

 

Formanden meddelte derefter, at Søs Elisabeth Syberg Verhoef for nyligt er 

er blevet udpeget som ny studenterrepræsentant i studienævnet. Søs 

erstatter dermed Derya Aylin Müller, der er udtrådt. 

 

4. Som led i studienævnets beslutning om studiegenstartsaktiviteter, er der 

landet en aftale med David Guldager, kendt fra bl.a. Go’ Morgen Danmark, 

om at holde et foredrag om digitale trends. Foredraget finder sted onsdag 

den 10. november 2021 kl. 16:15-17:45 på SDU. Studiegenstartsaktiviteten 
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var oprindeligt tiltænkt 3. semesters BA negot.-studerende, men eftersom 

det er lykkedes at booke U45, er der sendt invitation ud til Negot.-studerende 

på alle årgange. Der er tilmeldingsfrist den 3. november 2021. Efter 

foredraget vil der være mulighed for lidt forplejning. Formanden bad 

studiesekretær Anne Traun Ulriksen om at booke Gl. Fredagsbar til formålet. 

Når antallet af tilmeldte til foredraget kendes, vil man beslutte sig for 

forplejningen.  

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Klaus Geyer (KG) orienterede om Goethe-Institut-projektet Unternehmen 

Deutsch, som har et afsluttende arrangement den 9. december 2021 på 

SDU. KG konstaterede, at flere handelsgymnasieelever forventes at deltage 

i arrangementet, hvilket giver en unik mulighed for at reklamere for hvad 

man kan opleve med tysk på SDU på de forskellige studieretninger.  

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 32 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet. 

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

1. Studienævnet gennemgik undervisningsevalueringer F21 for fem fag, 

som er samlæst med cand. merc.: Consumption Studies, Corporate 

Communication, Globalization Processes, International Marketing Channels 

og Leadership and Organizational Communication. Nævnet bemærkede, at 

evalueringerne, som først er tilgået studienævnet indtil for ganske nyligt, har 

forholdsvist få studenterbesvarelser, men havde derudover ingen yderligere 

bemærkninger.  

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

1. Studienævnet gennemgik høring af fag vedrørende udbud F22 omfattet 

af samarbejdsaftalen mellem HUM og SAMF.  Studienævnet godkendte 

ændringerne.  

 

2. Studienævnet gennemgik høring af Videnskabsteori 1, som indbefatter 

forslag til ny fagbeskrivelse, eksamen, pensumomfang og søjleopdeling. Der 

lægges nu op til at faget fremover udgør et samlæst fællesfag, der således 

ikke længere deles op imellem en henholdsvis sammenlæst/generel del og 

en mere fagspecifik del. Det elektroniske SDG-forløb udgør 1 ECTS-point. 

Formanden bemærkede hertil, at Negot. har fag som Markedsanalyse og 

Organisation med videnskabsteori, hvor der er fagspecifik videnskabsteori.   

 

Studienævnet godkendte høringen og pegede på: 
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1) fastholdelse af pensumomfang (Forslag Pb). Studienævnet fandt, at 

omfanget af SDG-forløbet set i forhold til en øget arbejdsbelastning ikke 

påvirker de studerende i særlig grad. 

2) eksamensform afviklet som enten hjemmeopgave med mulighed for 

feedback (Forslag Eb) eller aktiv deltagelse (Forslag Ec). Studienævnet var 

splittet imellem de to forslag og pegede derfor på begge muligheder, og  

3) fastholdelse af søjleantallet (Mulighed 1), da man ikke ønsker større 

holdsammensætning.   

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

1. Klaus Geyer (KG) orienterede nævnet om afviklingen af tysk valgaften i 

forbindelse med det tyske forbundsdagsvalg den 26. september 2021. 

Valgaftenen er en af Negot.’s studiegenstartsaktiviteter, hvor også IVK tysk 

og tysk-studierne er medarrangører. KG fortalte, at flere end 20 studerende 

deltog i arrangementet, og at valget blev fulgt tæt via tyske tv-kanaler. 

Programmet bestod desuden af en spændende informations- og 

diskussionsdel ligesom der var indlagt en valg-quiz. KG konkluderede, at de 

studerende var glade for at deltage arrangementet, der var meget vellykket. 

Eneste minus - og som reducerer lysten til gentagelse af lignende 

arrangementer - er besvær med betaling af regninger (SDU kan ikke betale 

for pant, som skal modregnes). KG oplyste, at næste handlingsplan finder 

sted den 25. november 2021, hvor KA negot.-studerende med tysk tager til 

København for at besøge det tyske handelskammer og den tyske 

ambassade i Danmark.   

 

Formanden takkede KG for hans indsats, hvorefter Steven Breunig (SB) 

orienterede nævnet om ”sit” Icebreaker-arrangement for 5. semesters BA 

negot.-studerende. Der er tale om endnu en af Negot.’s 

studiegenstartsaktiviteter, denne gang knyttet op til faget Interkulturel 

kommunikation (engelsk). Her har de studerende gennem madlavning og 

spisning i grupper lært hinanden bedre at kende for at øge trivslen. SB 

fortalte, at omkring 60 studerende deltog, og at de var blevet delt ud i 

forskellige grupper. De studerende, som af pladsmangel ikke kunne lave 

mad ”hjemme”, havde i stedet spist sammen på Storms Pakhus. SB har fået 

positive tilbagemeldinger om arrangementet, der for de fleste grupper gik 

rigtig godt. Kun én gruppe havde haft svært ved at afvikle aktiviteten og SB 

vil nu undersøge nærmere om årsagen hertil. SB kommenterede, at det 

også indgår som en del af det kulturelle møde at undersøge hvorfor nogle 

grupper ikke fungerer. SB fortalte videre, at der er postet flere opslag om 

arrangementet på Negot.’s Instragramprofil, som allerede har fået mange 

views. 

 

2. Studienævnet revurderede handlingsplaner vedrørende studiegrupper og 

informationsmøde, og besluttede sig for at slå de to handlingsplaner 

sammen, da der er bevilget penge til indsatsen omkring studiegrupper. 

Derfor vil der mandag den 25. oktober 2021 arrangeres et informationsmøde 

for de studerende, der bagefter vil delt ind i studiegrupper. John Hiep Anh 

Nguyen (JHAN) og Niloofar Ghodrati oplyste, at de gerne påtager sig 
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arbejdet hermed. JHAN orienterede nævnet om, at han har været i kontakt 

med Studievejledningen, som sender skriftligt materiale omkring regelsæt, 

der kan bruges til informationsmødet.  

 

9. Andre sager til behandling 

1. Formanden oplyste, at studienævnet ikke har modtaget nogle indstillinger 

på særligt talentfulde studerende fra studerende. Formanden anmodede 

dernæst studienævnet om at tage stilling til, om det ønsker andre kriterier 

for talentudvælgelse end de allerede oplistede. Studienævnet besluttede sig 

for ikke at tilføje yderligere. 

 

2. Formanden orienterede om ny normaftalte for det videnskabelige 

personale. Den nye normaftale medfører en væsentlig ændring i forhold til 

tildeling af kompensation for feedback. Studienævnet besluttede som følge 

heraf at fagansvarlige skal høres om der er feedback indbygget i deres fag, 

som gør at man bør kompenseres mere end det normaftalen giver. Disse 

tilbagemeldinger vil blive sendt videre til Fakultetet.  

 
10 Eventuelt 

1. Studienævnssekretæren oplyste, at studienævnet er blevet anmodet om 

at give en tilbagemelding på Negot.-studerendes behov for Adobe-pakken. 

Studienævnet drøftede henvendelsen og fandt, at det kan gavne flere 

Negot.-studerende, men at det hovedsageligt drejer sig om ca. 40 BA 

negot.-studerende med tysk på faget Tysk: Tekster i brug, der kan have 

behov for Adobe-pakken. Man forventer, at studerende vil være interesseret 

i at købe en evt. licens. 

 
Mødet sluttede kl. 13:45.  
 
 
Mette Lund Kristensen            /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand / Studienævnssekretær 


